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Protokoll 6/2022 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 17 augusti 2022 kl. 14:00-15:30, Telefonplan 

30 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Vakant (SKPF) 

 

Ersättare  Sune Pettersson (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Irene Svensson, (SPF) 

Kerstin Ström, (SPF) 

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

Madeleine Peatt Verksamhetsutvecklare 

Charlotta Sahlman Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) 

Kerstin Andersson SKPF 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Irene Svensson (SPF) 

 

Datum för justering  2022-08-22 

Paragraf   §§1-7 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordföranden öppnade mötet och dagordningen godkändes.  

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO – via länk 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Vakant SKPF 

Ersättare: 

Sune Pettersson (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Kerstin Ström OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Birgitta Airas (OPOL) SPF  

Katrin Wicén (OPOL) (PRO) 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Irene Svensson SPF valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 22 augusti via mejl. 
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§ 3  
Tema Verksamhetsuppföljning 

Madeleine Peatt, Verksamhetsutvecklare och Charlotta Sahlman, 

MAS informerar om förvaltningens uppföljning som gjordes i juni 

2022 på Attendo Långbroberg.  

Madeleine och Charlotta genomförde uppföljningen på plats och 

gjorde en rundvandring på respektive avdelning samt fick samtal 

med både ledning och personal. Uppföljningen omfattade endast de 

områden där brister identifierats. Uppföljningen visar att utföraren 

har åtgärdat identifierade brister utifrån verksamhetsuppföljningen 

2021. 

 

Torbjörn och Irene berättar att de blev inbjuda till Långbroberg av 

den nya verksamhetschefen och de besökte Långbroberg under 

måndagen denna vecka. De har en positiv bild av verksamheten. 

 

§ 4 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 Eva presenterar sig och hon började sin tjänst måndagen 

den 15 augusti. 

 

§ 5 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 2 juni 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 17 maj 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 7 juni 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Rådet för funktionshinderfrågor 25 maj 2022 
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Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 25 maj 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 6 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 5 Fyllnadsval till Pensionärsrådet 

Vid nämnd kommer Kerstin Andersson utses som ledamot i 

pensionärsrådet och hon representerar SKPF.  

Ärende 6 Brott mot äldre 

Pensionärsrådet lämnar synpunkter på att det inte har skett något 

samråd med rådet innan ärendet går upp på nämnd. Pensionärsrådet 

framför att de ogillar detta tillvägagångsätt och anser att samråd ska 

ske först med rådet sedan kan ärende tas upp på nämnden. 

Ärende 10 Vägen till ökad tillgänglighet – delaktighet, tidiga 
insatser och inom lagens ram (SOU 2022:22) 

För närvarande har pensionärsrådet inga synpunkter. 

Ärende 13 Planärende på granskning Sothönan 3, Aspudden 

Pensionärsrådet vill framhålla att man vid planeringen av 

utomhusmiljöer och nybyggnationer beaktar värdet att dessa så 

långt som möjligt är utformade så att de även passar till de äldres 

särskilda behov och kan nyttjas även av dem. Det kan vara frågan 

om saker som hiss, soffor och sittplatser för fika eller annan social 

samvaro eller utegym anpassade för äldre. Äldres närvaro skapar i 

många fallen ökad trygghet. Det gäller inte minst vid lekplatser, 

som ofta besöks av äldre som följeslagare till barnbarn. 

Samlingslokaler till stadsdelarnas boende och föreningsliv en viktig 

komponent som kan samnyttjas över åldersgränserna. 

Lokalbehovet är stort i de flesta stadsdelar inom Hägersten-Älvsjö 

stadsdelsområde. 

Ärende 19 Samlad bedömning av verksamheternas kvalitet – 
Älvsjö Servicehus och ärende 20 Samlad bedömning av 
verksamheternas kvalitet – Trekantens servicehus 

Pensionärsrådet framför att det är viktigt med att personalen får 

utbildning och då i det svenska språket. Pensionärsrådet lyfter även 

att det är viktigt med delaktighet från de som bor på boendet för att 

skapa en god tillvaro för de boende. Pensionärsrådet vill även lyfta 

att det står i ärendena att dessa har samråds med pensionärsrådet 
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vilket pensionärsrådet anser inte har skett. Pensionärsrådet föreslår 

att ärendena skjuts på till nästa nämnd så samråd med 

pensionärsrådet om ärendena kan ske. 

Utöver synpunkten vill pensionärsrådet veta hur det ser ut med 

beläggning och om det är kö till servicehusen? Pensionärsrådet 

kommer få dessa uppgifter senast nästa sammanträde. 

Ärende 22 Fritidsverksamhet för barn och unga 

Pensionärsrådets önskar få veta om det finns möjlighet att äldre får 

använda lokalerna i Liljeholmshuset till dem? Är lokalerna 

lämpliga och anpassade för äldre? Pensionärsorganisationerna har 

tidigare hört att Liljeholmshuset inte kan användas av äldre och 

önskar få ett förtydligande om varför. 

§ 7 
Övriga frågor 

 Pensionärsrådet framför att det är positivt med utegymmet 

vid Långbropark som nu finns på prov en period. 

Utegymmet är anpassat för äldre och centralt placerat. 

Pensionärsrådet vill veta om övriga utegym har börjat 

anpassats till äldre?  

Även de åtgärder som genomförts i Älvsjö kring lekplatser, 

bollplaner, bryggor och dansbanan i Herrängen är mycket 

positiva.  

 Pensionärsrådet önskar veta när nya nämnden tillträder nu 

när det är valår? Svar: Efter årsskiftet tillträder den nya 

nämnden. 

 Pensionärsrådet undrar om det är så att en hemtjänstkund 

kan be hemtjänstutföraren att gå och handla i en annan butik 

än den närmaste? På grund utav att det är för dyrt i den 

närmaste. Svar: Riktlinjerna lyder att inköp av dagligvaror 

ska ske i en närmaste butik med full gott sortiment. Och 

kund ska sedan vara delaktig i utformningen av hur 

insatserna ska genomföras. Detta görs med 

hemtjänstutföraren vid upprättandet av 

genomförandeplanen och i den dialogen kan kund alltid 

framföra sina önskemål om att få sina inköp genomförda i 

annan butik.  

 Pensionärsrådet undrar om det är möjligt för äldre att få 

hjälp med att betala sina räkningar av hemtjänsten nu när 

möjligheten att betala sina räkningar via giro försvinner? 

Svar: Hemtjänsten hanterar inte kunders privata medel och 

är begränsade i hur de kan hjälpa kund med deras räkningar. 

De hemtjänsten kan göra är att till exempel posta giro-
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kuvertet med räkning på brevlåda men de får inte handskas 

med privata medel eller kunders bankkonton eller bank-id. 

 


